
 
 
 
  
 
 
 

Schriftelijke vragen (art. 42 RvO) 
 
aan de voorzitter van Provinciale Staten van Gelderland 
 
datum : 19 april 2017 

van : Paul Hofman-Fransen en Astrid Vollebregt-De Groot 

onderwerp : Zorgen over bomenkap in Gelderland 

 
 
 
Inleiding 
 
Bomen vormen een belangrijk onderdeel van het Gelderse kapitaal. Naast de natuurbeleving voor 
onze burgers en toeristen, spelen ze een belangrijke rol in diverse ecosystemen. Letterlijk verbinden 
ze het bodemleven met het leven op het land en in de lucht. Bomen spelen ook een cruciale rol in het 
reguleren van onze luchtkwaliteit (fijnstofopvang) en ons klimaat, door CO2 op te nemen en zuurstof 
te produceren.  
 
Er lijkt de afgelopen jaren echter een sterkte toename te zijn van de kap van bomen in Gelderland. 
Zowel burgers als deskundigen delen deze observatie en strijden ertegen. Doordat er op provinciaal 
niveau echter een administratie van de kap van bomen ontbreekt, onttrekt deze ontwikkeling zich aan 
onze waarneming. 
  
De reden voor de bomenkap is divers. In sommige gevallen is sprake van Achterstallig onderhoud, 
Noodkap, Ziekte, Droogteschade; Onzorgvuldig handelen; Regulier boskapbeheer; Boskap voor 
houtwinning; Boskap voor biomassa; Omvorming van bos; Uitvoering PAS maatregelen; Bestrijding 
van bepaalde boomsoorten; Inhaalslag rioolvervanging; Uitbreiding van bebouwing; Uitbreiding of 
extra veiligheidsmaatregelen rond wegen of uitbreiding van landbouwgronden. 
 
Daarnaast zien we de laatste jaren een aantal financiële factoren die de boomkap bevorderen en 
daarmee buitenproportionele vormen aannemen. De prijs van biomassa is hoog; Gemeenten 
bezuinigden op aanleg en beheer van groen en veel groot-grondeigenaren zoeken naar nieuwe 
verdienmodellen. Ook zien we dat in het buitengebied massaal oude gezonde bomen worden gekapt 
alleen omdat ze exoten zouden zijn. Burgers waarderen bomen in de omgeving en zouden meer 
inspraak wensen ten aanzien van bomen in hun omgeving.   
 
Een deel van de boomkap is terecht, maar vaak is de reden voor de kap van bomen discutabel. Het 
resultaat van teveel boomkap is dat bossen verarmen, nestbomen verdwijnen, biodiversiteit aan 
bomen en insecten die hiervan leven terugloopt, bodemleven wordt verstoord, nutriënten worden 
verbrand en dat er CO2 vrij komt. Ook verdwijnen kenmerkende bomenlanen en doet in algemene zin 
de afname van het aantal, met name oude doch vitale bomen afbreuk aan de belevingswaarde van 
onze omgeving. In economische zin doet het afbreuk aan de woningwaarde in gebieden waar bomen 
verdwijnen en aan de toeristische aantrekkelijkheid van bepaalde gebieden in Gelderland.  
 
Naast bomenkap, vindt er ook aanplant van bomen plaats. Maar deze jonge bomen kunnen alleen op 
lange termijn de functies van de oude bomen overnemen. Daarnaast is de aanplant van jonge bomen 
zelden in verhouding tot de kap van (oude) bomen. Daarbij komt dat veel gemeenten hun kapcyclus 
verlagen, waardoor bomen veelal niet meer ouder (mogen) worden dan 70 jaar, en de kapvergunning 
verruimen. Dit laatste betekent dat niet alleen veel gemeentelijke bomen, maar ook bomen van 
particulieren en organisaties veel makkelijker gekapt kunnen worden. Ook vermindert dit laatste het 
zicht op wat en hoeveel er gekapt wordt aanmerkelijk.   
 
Naar aanleiding van het bovenstaande hebben GroenLinks en de SP de volgende vragen: 
 



 
 
 
  
 
 
1.  Onderschrijft het college de mening van GroenLinks en de SP dat bomen een belangrijk 
onderdeel vormen van het Gelderse kapitaal?  
 
2.  In eerdere beantwoording van Statenvragen (PS2016-683) heeft het college aangegeven geen 
totaaloverzicht te hebben van de totale en geplande kap van bomen in Gelderland. Herkent het 
college echter de toenemende zorg onder burgers en deskundigen, die de afgelopen jaren een forse 
toename van de kap van bomen waarnemen?  
 
3.  Welke maatregelen kan het college van GS of PS nemen om betrouwbare informatie te krijgen 
over de hoeveelheid en reden van bomenkap in Gelderland? Kan het college bij deze maatregelen 
aangeven en onderbouwen waarom het college deze maatregel wel/niet wil treffen? 
 
4.  Welke maatregelen kan het college of PS nemen om de hoeveelheid bomenkap in Gelderland 
te reguleren? Kan het college bij deze maatregelen aangeven en onderbouwen waarom het college 
deze maatregel wel/niet wil treffen? 
 
5.  Welke maatregelen neemt het college om de aanplant van een diverse samenstelling van 
bomen te bevorderen? 


